

Dr. Colleen Norris is a Professor and Associate Dean of Research in the Faculty of Nursing at the University of Alberta, registered nurse, holds the Cavarzan Chair in Women's Health Research for the Alberta Women's Health Foundation, a member of the Women and Children's Health Research Institute, and is a well-respected expert in cardiovascular health. Additionally, Dr. Norris is a leading part of the Women's Heart Health Research Collaborative, which partners with the CK Hui Heart Centre, Lois Hole Hospital for Women, and the Alberta Women's Health Foundation to improve women's cardiovascular care.

Dr. Norris focuses on how sex, gender impact women's health throughout their entire life cycle, from perimenopause to post-reproductive. Her research explores how these factors influence conditions like cardiovascular disease and other health concerns.

Dr. Norris's ground-breaking work continues to shine a spotlight on the complexities of women's health and aims to create a more holistic and inclusive approach to clinical practice and policy.

La Dre Colleen Norris est professeure et vice-doyenne à la recherche à la Faculté des sciences infirmières de l'Université de l'Alberta. Infirmière autorisée, elle est titulaire de la Chaire Cavarzan en recherche sur la santé des femmes pour la Fondation pour la santé des femmes de l'Alberta, membre du *Women and Children's Health Research Institute*, et experte hautement reconnue en santé cardiovasculaire. De plus, la Dre Norris joue un rôle de premier plan au sein du *Women's Heart Health Research Collaborative*, qui collabore avec le *CK Hui Heart Centre*, le *Lois Hole Hospital for Women* et la Fondation pour la santé des femmes de l'Alberta afin d'améliorer les soins cardiovasculaires offerts aux femmes.

La Dre Norris s'intéresse à l'influence du sexe et du genre sur la santé des femmes tout au long du cycle de vie, de la périménopause à la période post-reproductive. Ses recherches examinent comment ces facteurs influencent des maladies telles que les maladies cardiovasculaires ainsi que d'autres enjeux de santé.

Les travaux novateurs de la Dre Norris continuent de mettre en lumière la complexité de la santé des femmes et visent à favoriser une approche plus globale et inclusive de la pratique clinique et des politiques de santé.